
 
Komentár k postupu prípravy V6 rozpisu dotácie do AS STU 

 
 
 Verzia V7 rozpisu dotácie vznikla šiestimi úpravami z pôvodnej V1, ktorá bola 

predložená na rokovanie Kolégia rektora už 9.3 a 6.4. Vo verzii V6 sú reflektované podstatné 
požiadavky všetkých dekanov, ktoré boli písomne artikulované listami z 2.4., 16.4. a 22.4.  
a diskutované na videoporadách 7.4., 16.4., 23.4. a 12.5. 

 
Požiadavka, ktorá bola splnená a ktorá mala najväčší a zásadný vplyv na podobu 

rozpisu bolo nevyčleňovanie čiastky 1.417.000,-€ (tzv. Fond obnovy) pre rok 2020 a rozpis 

tejto položky podľa výkonových parametrov súčastí. Zároveň sa dohodlo, že Fond obnovy 

bude v budúcich rokoch ďalej realizovaný na základe novej metodiky a pravidiel čerpania, 

ktoré budú v KR diskutované.  

Druhou zo splnených požiadaviek bolo znížiť položku UVP zo 600.000,-€ na 2x50.000,- 

pre Cambo TT a UVP BA, pričom pre  UVP BA  sa použijú výkonové kritériá v programe 077 

12. Dohodou zo dňa 23.4. sa dospelo k dodatočnému vyčleneniu rezervy 200.000,- €, ktorá 

sa však nerozpíše a bude slúžiť ako univerzitné financovanie udržateľnosti UVP pre prípad, že 

by univerzita nedostala tzv. kapacitné projekty v predpokladanom objeme. Rozpis tejto 

čiastky bude predložený na schválenie do AS STU osobitne v septembri 2020. 

V spoločnej diskusii sa ďalej dospelo k potrebe vyčleniť rezervu 300.000,- € pre 

prípadné dôsledky krízy COVID. Rozpis tejto rezervy bude predložený na schválenie do AS 

STU potom, ako bude zrejmé, či a v akom rozsahu a forme bude krátený rozpis pre STU zo 

strany MŠVVaŠ SR. 

Pre obe tieto rezervné položky platí, že ak nebudú čerpané, bude návrh rozdelenia na 

základe výkonových kritérií.  

Bola akceptovaná požiadavka znížiť dotáciu na Špičkové výkony (publikácie) 

z 300.000,. na 90.000,-€ čo je vo V6 zohľadnené. 

Najdiskutovanejším bodom boli tzv. účelovky, ktoré boli vo V6 znížené oproti V1 

o 305.380,-€. Zníženie 22 položiek (v rozpisovej tabuľke sú označené červenou) bolo možné 

vďaka úspore v súvislosti z krízou resp. nerealizovaním niektorých položiek. 

Najväčšia redukcia bola pri nasled. položkách: 

-       zahr. cesty, členské,... 57.228 -> 20.000 (r.24) 
-        inzercia, propag.,... 188.800 -> 100.000 (r.25) 
-        Vydavateľstvo   250.000 -> 220.000  (r.26) 
-        CAŠ  160.000 -> 126.000 (r. 51) 
-        SIVVP energie 25.000 - > 10.000 (r. 53). 
-        Know- how centrum 100.000 -> 70.000 (r.54) 
-        Upgrade hdw 150.000 -> 100.000 (r.59) 
 



V diskusii sa vysvetlilo, že rozsiahlejšie zmeny v systéme účeloviek sú možné, ale sa budú 

riešiť pre r. 2021 keďže ich zrušenie resp. zásadná zmena koncepcie si vyžiada zmenu 

systému fungovania univerzity resp. organizačné zmeny a v tomto roku sú nerealizovateľné. 

Niektoré účelovky vyplynuli z objektívnej potreby univerzitných riešení (napr.: zakúpenie 3. 

ročnej licencie na VO (35.000), potrebou úpravy AIS kvôli akreditácii a upgrade hardvéru). 

  

Čerpanie účeloviek, ktoré sú vyčleňované na centrálne financované súčasti (CAŠ, 

Vydavateľstvo, Projektové stredisko, InQb, KSP - Know-how centrum, CVT) je súčasťou 

pravidelne predkladaných správ, ktoré tvoria prílohu rozpisu dotácie. Vedenie STU 

vyhodnotilo ich čerpanie ako účelné a opodstatnenosť jednotlivých účeloviek bude KR 

prehodnocovať na jeseň 2020. 

 

 Okrem dotačných prostriedkov na r. 2020, ktoré sú predmetom schvaľovania, sú na 

zostatkovom účte rektorátu prostriedky r. 2019 (ZDÚMR), najväčšou položkou je čiastka 

vyčlenená na ACCORD vo výške 1.298.622, 64 €. Taktiež je rektorát správcom univerzitných 

prostriedkov na účte z predaja majetku 1.188.643,77 (31.12.2019), na účte vratiek za pôžičky 

súčastí na zateplenie vo výške 2.246.870,76 a prostriedky vo výške 582.660,- na 

samostatnom účte za výnos z predaja VUZ-PI. Odhliadnuc od spolufinancovania ACCORD, v 

roku 2020 sa ich použitie neuvažuje a tvoria rezervu univerzity. 

 


